
          Rada Gminy Lubomino

PROTOKÓŁ Nr XXXIII/2022
z XXXIII Sesji Rady Gminy Lubomino

z dnia 16 marca 2022 roku

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI

Lp. Nazwisko Imię Status

1 Beczak Magdalena obecna

2 Chyżyński Adam obecny

3 Czaplicka Izabela obecna

4 Grablewski Wiesław obecny

5 Karpiński Józef obecny

6 Krysik Dariusz obecny

7 Lisowski Tomasz obecny

8 Łosiewicz Jarosław obecny

9 Naguszewski Zdzisław obecny

10 Perdian Andrzej obecny

11 Przybyszewski Damian obecny

12 Sienkiewicz Stanisław nieobecny

13 Stańczyk Zbigniew obecny

14 Świtalski Robert obecny

15 Wieczorek Adam obecny

Obecni 14
wszyscy 15
procent 93,34 %
Kworum zostało osiągnięte
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Pełny przebieg pkt 1 odzwierciedla transmisja z obrad cz. I. (czas: 0:30 – 18:00)

XXXIII Sesja Rady Gminy Lubomino odbyła się w Zespole Szkół w Lubominie – aula II piętro.
Początek posiedzenia o godz.: 1200 .
Zakończenie posiedzenia  o godz.: 1515.

Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3  do nin. protokołu.

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka dokonała  otwarcia  XXXIII  Sesji  Rady  Gminy  Lubomino
informując, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.
o samorządzie gminnym (Dz. U. 2022 poz. 559 z późn.zm.) oraz § 40 ust.1 Statutu Gminy Lubomino
stanowiącego załącznik do Uchwały nr XII/83/2019 Rady Gminy Lubomino z dnia 28 listopada 2019
roku (Dz.Urz. Woj. Warm.-Maz., z 2020 r. poz.37).

Sesje rady i  posiedzenia komisji  należy traktować jako wykonywanie czynności zawodowych lub
zadań służbowych w związku z  czym decyzję  zakrywania ust  i  nosa pozostawiła do swobodnej
decyzji radnych oraz gości- opinia prawna z dnia 15 maja 2020 roku oraz 29 czerwca 2021 roku.

Następnie  w  imieniu  własnym  oraz  radnych  przywitała  wszystkich  gości,  mieszkańców  przed
monitorami,  sołtysów,  kierowników  jednostek  organizacyjnych,  pracowników  urzędu,  Panią
Skarbnik, Panią Sekretarz,  Pana Wójta oraz w imieniu własnym przywitała radnych.

W oparciu o listę obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad.

Kolejno  przedstawiła  proponowany  porządek  obrad,  który  został  przesłany  radnym  wraz  z
zawiadomieniem o zwołaniu sesji.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
1. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmian  w  Uchwale  Nr  XXXII/212/2022  Rady  Gminy

Lubomino z dnia 10 lutego 2022r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok
2022.

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Lubomino na lata 2022-2030.

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2022.
4. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubomino w 2022
roku.

5. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  Gminnego   Programu   Profilaktyki
i   Rozwiązywania   Problemów  Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  na lata
2022-2025.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w
piątki  i  soboty  przez  rolników  i  ich  domowników  oraz  wprowadzenia  regulaminu
określającego  zasady  prowadzenia  handlu  w  piątki  i  soboty  przez  rolników  i  ich
domowników na wyznaczonym miejscu.

7. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Wspierania
Rodziny na lata 2022-2024.
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8. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  lokalnego  programu  osłonowego
„Korpus wsparcia seniorów w gminie Lubomino”.

9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia
odpłatności  za  pobyt  w  schronisku  dla  osób  bezdomnych  i  w  schronisku  dla  osób
bezdomnych z usługami opiekuńczymi.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na rok
2022.

11. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.

12. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.
13. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania.
14. Zamknięcie obrad.

Wójt Gminy Andrzej Mazur  wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad  projekt uchwały  w
sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe wykonywane gminną komunikacją publiczną, której
organizatorem jest Gmina Lubomino.

Uzasadniając  poinformował,  że  wzrost  cen  paliwa  spowodował  wzrost  cen  wozokilometra  w
związku z czym należy również dokonać zmian cen biletów za usługi przewozowe.

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  poddała wniosek pod głosowanie informując, że projekt
uchwały zostanie wprowadzany w punkcie 5 porządku obrad.

W  głosowaniu  udział  wzięło  13  radnych.  Za  wnioskiem  głosowało  13  radnych,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. / Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Lisowski nie brał udziału w glosowaniu/.
Wniosek został przyjęty.  

Radny Robert Świtalski zawnioskował, aby:
1) pkt. 13 porządku obrad / Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym/ przesunąć
w miejsce pkt. 2 porządku obrad;

2)  pkt.  14  porządku  obrad  /  wolne  wnioski,  informacje  i  oświadczenia  oraz  interpelacje  i
zapytania / przesunąć w miejsce pkt. 3 porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poddała wnioski pod głosowanie.

Za wnioskiem o przeniesienie pkt.13 porządku obrad w miejsce pkt.2 głosowało 6 radnych, przeciw
– 8, wstrzymało się – 0. Wniosek nie przeszedł.  

Za  wnioskiem  o  przeniesienie  pkt.14  porządku  obrad  w  miejsce  pkt.  3  głosowało  6  radnych,
przeciw – 7, wstrzymało się – 1. Wniosek nie przeszedł.  

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  wnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad przed
informacją o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia
deklaracji solidarności z Narodem Ukraińskim.
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Radny  Robert  Świtalski zaproponował,  aby  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  deklaracji
solidarności z Narodem Ukraińskim wprowadzać w pkt. 2 porządku obrad w związku z tym, iż jest
to bardzo ważna uchwała.

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka przychyliła  się  do  propozycji  Radnego  Roberta
Świtalskiego.

W  głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  wnioskiem  głosowało  14  radnych,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0.  Wniosek został przyjęty.  

Następnie  podziękowała  podopiecznym  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Wolnicy  za
przygotowanie kotylionów „Solidarni z Ukrainą”, które Kierownik Placówki Pani Małgorzata Kozioł
rozdała wszystkim uczestnikom sesji.

Nowy porządek obrad:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia deklaracji solidarności z Narodem 

Ukraińskim wprowadzać w pkt. 2 porządku obrad.
3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmian w Uchwale Nr XXXII/212/2022 Rady Gminy Lubomino

z dnia 10 lutego 2022r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2022.
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Lubomino na lata 2022-2030.
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2022.
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe 

wykonywane gminną komunikacją publiczną której organizatorem jest Gmina Lubomino.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubomino w 2022 
roku.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego  Programu  Profilaktyki i 
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-
2025.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w 
piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu 
określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 
domowników na wyznaczonym miejscu.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2022-2024.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu osłonowego 
„Korpus wsparcia seniorów w gminie Lubomino”.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych i w schronisku dla osób 
bezdomnych z usługami opiekuńczymi.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na rok 
2022.

14. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.

15. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.
16. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania.
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17. Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poddała pod głosowanie nowy porządek obrad.

W głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  przyjęciem nowego porządku  obrad głosowało  12
radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. Rada Gminy Lubomino przyjęła nowy porządek obrad.   

Ad.2.  Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  wyrażenia  deklaracji  solidarności  z  Narodem
Ukraińskim.
Pełny przebieg pkt 2 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 18:00 – 46:35).

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

W związku z propozycją Radnego Roberta Świtalskiego minutą ciszy uczczono pamięć poległych w
wyniku wojny w Ukrainie.

Radny Robert  Świtalski zabierając  głos  powiedział,  że  ma nadzieję  iż  projekt  uchwały  zostanie
przyjęty  przez  aklamację.  Ma  zapewnienie  od  nieobecnego  na  sesji  Radnego  Stanisława
Sienkiewicza, że również głosowałby za przyjęciem tej uchwały.

Następnie  zaproponował,  aby  do  §  2  uchwały  dopisać  Prezydenta  Rzeczypospolitej  Polskiej,
Ambasadora Federacji Rosyjskiej w Polsce oraz gminy partnerskie z Niemiec w tym Luksemburga z
uwagi na to, że Niemcy jako Państwo idą w „poprzek” integracji europejskiej i obostrzeniom, które
rządy poszczególnych państw wprowadzają.

Dodał, że prasa donosi, iż niemieckie MSW żąda od Polski wstrzymania pociągów z uchodźcami. Na
dodatek Burmistrz  Lubmina,  miasta w Niemczech,  zakazał  przyjmowania  uchodźców w całości.
Przypomniał  profetyczne  słowa  Prezydenta  Lecha  Kaczyńskiego,  które  w  2008  roku  w  Tbilisi
wygłosił, kiedy pojechał wspólnie z innymi Prezydentami Europy Środkowej do Gruzji, gdzie miała
miejsce agresja Rosyjska na niepodległe państwo. Prezydent Lech Kaczyński powstrzymał agresję
misją pokojową. Z Kijowa wróciła podobna misja, gdzie pojechał Prezydent i Wicepremier, czyli brat
Profesora Lecha Kaczyńskiego, Jarosław Kaczyński. Pojechali do miasta, które jest bombardowane,
aby dać wsparcie Państwu Ukraińskiemu. Do delegacji dołączył Premier Czech i Premier Słowenii.
„Trzeba  dziękować  Bogu,  że  mamy  taki  Rząd  i  takiego  Prezydenta,  którzy  nie  bacząc  na
niebezpieczeństwa jadą i dużo robią dla Państwa Ukraińskiego. W kontrze do tego co robią inni
politycy w Warszawie, lokatorce, która przyjęła rodzinę uchodźców podniesiono czynsz o 400,00 zł.
Wiadomo  kto  rządzi  w  Warszawie,  PO”.  Z  wczoraj  ma informację,  że  Europoseł  Lewandowski,
słynny też z PO, załatwił dzieciom batoniki. Przypomniał, że jest on jednym z najbogatszych ludzi w
Polsce a załatwił dzieciom batoniki wysępione od stewardess „Lotu”. Jest to znamienna sytuacja jak
moglibyśmy  być  zarządzani,  gdyby  dalej  PO  zarządzało  naszym  państwem.  Na  zakończenie
powiedział, że to Europosłowie PO głosują za tym, aby sankcje uderzały jak najbardziej w Polskę,
nasz kraj, który najbardziej pomaga Ukraińcom. Otwartość serc mieszkańców Polski i zrozumienie
sytuacji  w jakiej  znaleźli  się  nasi  sąsiedzi,  ale też  nasi  bracia Słowianie,  kiedy zostali  bestialsko
napadnięci przez awanturników, zasługuje na pokojową nagrodę Nobla, ponieważ nikt od czasu
wybuchu wojny nie zrobił tak dużo jak Polacy, głównie mieszkańcy naszego kraju. Polską granicę
przekroczyło ponad 2 mln. uchodźców w ciągu trzech tygodni. Nie słyszał, aby w Polsce powstał
jakikolwiek obóz dla uchodźców i z tego możemy być dumni. Dla porównania przez 2 lata do Unii
Europejskiej przyjechało milion uchodźców z bliskiego wschodu, do Polski ponad 2 mln uchodźców
w ciągu trzech tygodni. Tam powstały obozy u nas nie powstają. Okazuje się, że Państwo Polskie
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bardzo sprawnie umie sobie radzić z różnymi zagrożeniami.  Emigranci,  którzy próbowali  i dalej
próbują atakować Polską granicę wzdłuż granicy z Białorusią są zwykłymi bandyckimi atakami nie
mającymi nic wspólnego z ludźmi, którzy potrzebują pomocy. Emigranci przekraczają Polską granice
na  przejściach  granicznych z  Ukrainą.  Wojna,  która  jest  na  Ukrainie  to  nie  jest  wojna  między
dwoma państwami,  to nie  jest  wojna  o  terytorium  i  o  przewagę.  Jest  to  wojna  cywilizacyjna,
między cywilizacją życia a cywilizacją śmierci. Kijów i całe województwo Kijowskie  w herbie ma Św.
Michała Archanioła. Miasto najbardziej bombardowane przez zbrodniczy reżim to Mariupol, a więc
miasto Maryi. W czasie kiedy jałmużnik Papieski Kardynał Krajewski podąża do Kijowa, również
figura  Matki  Boskiej  Fatimskiej  peregrynuje  przez  Ukrainę,  w  tym samym  czasie  12  marca,  w
Moskwie,  ma  miejsce  szabat  czarownic.  Uchodźcy  z  Ukrainy  oprócz  tego,  że  gościnnie  są
przyjmowani przez wszystkich Polaków, to również w Pałacu Biskupim w Krakowie znaleźli miejsce i
tam również mieszkają uchodźcy.

Na zakończenie zaproponował, aby do stanowiska które stanowi załącznik do uchwały do ostatniej 
frazy dodać słowo – modlitwą tj. „ Łączymy się myślami i modlitwą z narodem Ukrainy.”

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odnosząc się do pierwszego wniosku Radnego Roberta 
Świtalskiego poinformowała, że w § 2 uchwały jest mowa, że Rada Gminy Lubomino postanawia 
przesłać stanowisko władzom miast partnerskich Gminy Lubomino, w związku z czym nie ma 
nigdzie wyszczególnionych miast.

Radny Robert Świtalski stwierdził,  że z treści stanowiska wynika, że jesteśmy partnerami miasta
Kostopola i Wikna na Ukrainie w związku z czym można wywnioskować, że do tych miast jedynie
zostanie przesłana uchwała.  Dodał,  że bez konieczności  takiego zapisu w uchwale chciałby, aby
stanowisko trafiło również do miast partnerskich w Niemczech.

Kolejno zawnioskował, aby stanowisko zostało przesłane do Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich
z zachętą przyjęcia podobnego stanowiska.  Przy okazji będzie można zobaczyć, co oznacza głos
Rady Gminy Lubomino w tym stowarzyszeniu.

Przewodnicza  Rady  Izabela  Czaplicka poddała  pod  głosowanie  propozycję  Radnego  Roberta
Świtalskiego  o dokonaniu zmian w §2 uchwały, który będzie brzmiał:

„  §  2.  Rada  Gminy  Lubomino  postanawia  przesłać  niniejsze  stanowisko  Prezydentowi
Rzeczypospolitej  Polskiej,  Prezesowi  Rady  Ministrów,  Ambasadorowi  Ukrainy  w  Polsce,
Ambasadorowi Federacji Rosyjskiej w Polsce oraz władzom miast partnerskich Gminy Lubomino”.

W  głosowaniu  udział  wzięło  13  radnych.  Za  wnioskiem  głosowało  13  radnych,  przeciw  –  1,
wstrzymało się – 0.  Poprawka została przyjęta.  

Przewodnicząca  Rady Izabela  Czaplicka poddała  pod  głosowanie  propozycję  Radnego  Roberta
Świtalskiego  o dokonaniu zmian w ostatnim zdaniu stanowiska, które po zmianie będzie brzmiało:
„ Łączymy się myślami i modlitwą z narodem Ukrainy.”

W  głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  wnioskiem  głosowało  7  radnych,  przeciw  –  4,
wstrzymało się – 3.  Poprawka została przyjęta.  

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka poddała  pod  głosowanie  wniosek  Radnego  Roberta
Świtalskiego  o  przesłanie  stanowiska  do  wszystkich  gmin  partnerskich  Gminy  Lubomino  oraz
Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich.
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W  głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  wnioskiem  głosowało  6  radnych,  przeciw  –  1,
wstrzymało się – 7.  Wniosek został przyjęty.

Radny Robert Świtalski  zawnioskował, aby stanowisko do Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich
zostało przesłane wraz z pismem przewodnim, zachęcającym do podjęcia podobnego stanowiska.

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poddała wniosek pod głosowanie.

W  głosowaniu  udział  wzięło  14  radnych.  Za  wnioskiem  głosowało  6  radnych,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 8.  Wniosek został przyjęty.

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka przystąpiła do głosowania projektu uchwały.

Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia deklaracji solidarności

z Narodem Ukraińskim.
wynik Głosowanie zakończone  wynikiem : podjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne

Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/213/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie wyrażenia deklaracji solidarności z Narodem Ukraiński,.

Uchwała stanowi załącznik nr  4 do protokołu.
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Ad.3.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Uchwale  Nr  XXXII/212/2022  Rady
Gminy Lubomino z dnia 10 lutego 2022r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok
2022.
Pełny przebieg pkt 3 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 46:35 – 50:00)

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie - 6 głosów „za”.

Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Nie było pytań do projektu uchwały.

Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Uchwale  Nr

XXXII/212/2022 Rady Gminy Lubomino z dnia 10 lutego 2022r. w sprawie
zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2022.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/214/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie zmian w Uchwale Nr XXXII/212/2022 Rady Gminy Lubomino z dnia 10 lutego 2022r. w
sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2022.

Uchwała stanowi załącznik nr  5 do protokołu.
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Ad.4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Lubomino na lata 2022-2030.
Pełny przebieg pkt 4 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 50:00 – 55:50)

Skarbnik  Gminy  Wiesława  Nikorowska  przedstawiła  projekt  uchwały  wraz  z  objaśnieniami
wartości przyjętych w wieloletniej prognozie finansowej.

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie - 6 głosów „za”.

Nie było pytań do projektu uchwały.

Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Lubomino na lata 2022-2030.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/215/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubomino na lata 2022-2030.

Uchwała stanowi załącznik nr  6 do protokołu.

Ad.5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2022.
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Pełny przebieg pkt 5 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 55:50 – 1:33:35)

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka  poinformowała,  że  Komisja  Budżetu  i  Finansów
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie - 6 głosów „za”.

Skarbnik Gminy Wiesława Nikorowska odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Radny Robert Świtalski odnośnie działu 921- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zwrócił
się  z  pytaniem dlaczego  dokonano  zwiększenia  planu  wydatków inwestycyjnych  o  kwotę  300
000,00 zł na „Montaż odnawialnych źródeł energii w obiektach użyteczności publicznej w Gminie
Lubomino wraz z budową świetlicy w Gronowie”?

Wójt Gminy Andrzej Mazur  poinformował,  że na projekt  Gmina Lubomino otrzymała środki
finansowe z Polskiego Ładu w wysokości  1 045 000,00 zł. Środki finansowe jako wkład własny
miały wynieść 55 000,00 zł. Łącznie projekt zamykał się kwota 1 100 000,00 zł.

Oferty w pierwszym przetargu wynosiły od kwoty około 1 300 000,00 zł do kwoty około 1.560
000,00 zł. w związku z czym przetarg został unieważniony. Z uwagi na to, że czas działa na naszą
niekorzyść oraz z uwagi na rosnącą inflacją, jak najszybciej został rozpisany ponownie przetarg.
Składanie ofert  jest  do 23 marca 2022 roku.  Po pierwszym przetargu wiadomo,  że kwota jaka
została zabezpieczona w budżecie jest za mała i wymaga zwiększenia.  

W związku z powyższym prosił  radnych  o  przeanalizowanie  możliwości  pokrycia  potrzebnych
środków z funduszu sołeckiego. Ma nadzieję, że z takim przesłaniem pod koniec marca zostanie
zwołana sesja, aby móc taką decyzję podjąć. Ważne jest, aby wstrzelić się w kwotę, ponieważ jeśli
kwota przetargu będzie wyższa to będą dwie możliwości tj.  zwołać ponownie sesję i zwiększyć
kwotę w budżecie bądź ponownie unieważnić przetarg. Jest również za tym, aby inwestycji nie
robić za wszelką cenę, może czas jest nie taki i trzeba przeczekać.

Radny Robert Świtalski zapytał czy projekt musi iść w całości? Czy nie można czegoś odjąć, aby
suma pasowała?

Wójt Gminy Andrzej Mazur  stwierdził, że tak byłoby najprościej. We wniosku, określa się co
będzie przedmiotem projektu inwestycji. Pisane jest zobowiązanie, że kwota 1 045 000,00 zł. to
wszystko co można otrzymać z dofinansowania a reszta środków finansowych to ryzyko gminy.
Wszystkie projekty są obłożone ryzykiem.

Radny Robert Świtalski  zwrócił się z pytaniem, ile środków finansowych chciała firma, która
wygrała przetarg?

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy odpowiedziała, że 1 514 191,50 zł.

Radny Robert Świtalski zapytał, jaka była najdroższa oferta?

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy poinformowała, że oferta wynosiła 1 575 381,50 zł.

Radny Robert Świtalski zwrócił się z pytaniem, ile wynosiła najtańsza oferta?

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy odpowiedziała, że 1 292 445,52 zł.

Radny Robert Świtalski zapytał, kto wchodził w skład komisji przetargowej?

Joanna  Karpińska-Koźlik  Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  pracownicy  Urzędu  Gminy
Lubomino.

Radny Robert Świtalski zapytał, dlaczego komisja uznała, że firma, która złożyła ofertę na kwotę
1.292.445,52 zł nie wykona inwestycji tak jak trzeba?

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy wyjaśniła, że kryteria przetargu zostały ustalone tak,
że cena wynosiła 60% punktów, 36% punktów przyznawano za kryterium gwarancji, a 4% punktów
za kryteria społeczne wynikające z dyrektyw unijnych. W związku z czym pracownicy urzędu w
bardzo prosty sposób wyliczyli, że wcale nie najniższa cenowo oferta była ofertą, która wygrywała
to postępowanie.  
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Radny Robert Świtalski poprosił o przybliżenie warunków jakie dała firma z najniższą ceną.

Joanna  Karpińska-Koźlik  Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  dała  okres  gwarancji  84
miesięcy, natomiast firma ze średnią ceną 94 miesięcy.

Radny Robert Świtalski zapytał jakie firmy zgłosiły się do przetarg?

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy odpowiedziała, że zgłosiły się trzy firmy;
1) Przedsiębiorstwo Robót Drogowo - Budowlanych  z Ornety;
2) Res Energy BWG z  Olsztyna, która wygrała przetarg.
3) Przedsiębiorstwo handlowo – Usługowe „Domex” Jan Fydrych z Lidzbarka Warmińskiego.

Wójt Gminy Andrzej Mazur zabierając głos powiedział, że podstawą do unieważnienia przetargu
jest  zawsze  kwota  oferowana  w  przetargu.  Jeśli  zamawiający  zaoferował,  że  na  inwestycję
przeznacza  kwotę  1  100 000,00 zł.  to  kwota  1  101  000,00 zł  jest  podstawą do  unieważnienia
przetargu z uwagi  na  brak  zabezpieczenia środków finansowych  w budżecie.  Taką też  decyzję
podjął. Rozpisany jest kolejny przetarg. Jeśli po drugim przetargu okaże się, że trzeba do inwestycji
dokładać ponownie spotka się z radnymi na sesji  nadzwyczajnej pod koniec marca. Jeśli trzeba
będzie dołożyć nawet 300 000,00 zł to  tak,  jak już mówił  wcześniej  gminy nie stać będzie na
finansowanie świetlic i funduszu sołeckiego.

Radny Adam Wieczorek zapytał czy, nowy przetarg został rozpisany na takich samych zasadach
jak pierwszy?

Wójt  Gminy  Andrzej  Mazur   odpowiedział,  że  zmniejszono  wagę  miesięcy.  Ustawodawca
określa, że cena nie może wynosić wyżej niż 60%, kolejne kryteria na pozostałe 40% określane są
w taki sposób, aby były jak najbardziej korzystne.

Radny Dariusz Krysik zwrócił się z pytaniem , że jeśli firma daje 96 miesięcy gwarancji, a po 30
miesiącach upada, co wtedy?

Wójt Gminy Andrzej Mazur  wyjaśnił, że nie można zakładać,  iż nieuczciwe firmy startują w
przetargu.  W  większości  przetargów  firmy  wpłacają  wadium.  Ponadto  firma,  która  wygrywa
przetarg daje gwarancję należycie wykonanej pracy. Po odbiorze prac wypłacane jest firmie 75% a
25% zostaje na poczet rękojmi, gwarancji i wypłacane jest dopiero po upływie okresu gwarancji.

Radny Robert Świtalski zapytał  czy,  po zmianie zasad gwarancja nie  będzie  już  tak ważnym
punktem w przetargu?

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy  wyjaśniła, że będzie tak samo ważnym punktem z
taką  samą  wagą  punktową,  natomiast  w  inny  sposób  zostanie  liczone  to  kryterium,  w  sposób
bardziej korzystny, tak jak dla kryterium ceny.

Wójt  Gminy  Andrzej  Mazur  dodał,  że  założenie  jest  takie  iż  najmniejsza  gwarancja  to  60
miesięcy. 60 punktów będzie za cenę, następnie punktowane będzie kwotą 36 punktów gwarancja
od 60 do 96 miesięcy.

Radny Robert Świtalski zapytał, jak oceniano gwarancję przy pierwszym przetargu.

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy odpowiedziała, że punkt był za miesiąc.

Radny  Robert  Świtalski stwierdził,  że  sytuacja  jest  trudna  ponieważ  nie  wziąć  pieniędzy na
inwestycje byłoby błędem. Natomiast „mordowanie” funduszu sołeckiego to też jest wielki błąd.

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy  poinformowała, że jeszcze wczoraj Radny Robert
Świtalski zastanawiał się nad sensem inwestycji.

Radny  Robert  Świtalski wyjaśnił,  że  nad  sensem  inwestycji  zastanawiał  się,  jeśli  chodzi  o
wykorzystanie budynków świetlic, na których będzie przeprowadzana inwestycja. Jeśli budynki są
wykorzystywane raz czy pięć razy w roku to może nie ma sensu tyle pieniędzy pakować w coś
takiego.
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Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy stwierdziła, że patrząc na kwotę dofinansowanie, że
jest to 95% wydatków i na oblicze wojny, z którą na szczęście nie jesteśmy jeszcze wstanie się
zmagać oraz na to, że jeśli ktoś zgodnie z nową ustawą o pomocy uchodźcom, tych uchodźców w
naszej gminie zadysponuje to świetlice będą takim miejsce, gdzie będzie można wygenerować te
pomieszczenia dla tych osób.

Radny Robert Świtalski zapytał gdzie jeszcze można te środki finansowe znaleźć nie szukając ich
w funduszu sołeckim? Przypomniał, że na koniec roku zostały wolne środki w budżecie w kwocie
około 2 000 000,00 zł.

Skarbnik  Gminy  Wiesława   Nikorowska  odpowiedziała,  że  wolne  środki  stanowią  między
innymi zabezpieczenie spały kredytów. Wolne środki zostały rozdysponowane np. 900 000,00 zł na
inwestycję kanalizacyjną.

Wójt Gminy Andrzej Mazur dodał, że jeśli w grudniu na konto gminy wpłynęły środki finansowe
w wysokości 1 000 000,000 zł. jako nagroda w konkursie „Rosnąca Odporność” i środki finansowe
w wysokości 900 000,00 zł na kanalizację, to są to środki niewykorzystane, które przechodzą na
kolejny rok budżetowy jako środki znaczone. Niewykorzystanych środków jest około 300 000,00
zł.,  które chciałby przeznaczyć  jako  wkład własny w inwestycje na świetlicach.  Jeśli  przejdzie
fundusz  sołecki,  to  w tym roku środki  finansowe w wysokości   380  000,00  zł.  będzie musiał
zabezpieczać  w  środkach  niewygasających,  ponieważ  w  przyszłym  roku  takich  środków  nie
znajdzie.  Dochody gminy maleją, dochody z podatku od osób fizycznych zmniejszają się.

Radny Robert Świtalski powiedział, że dlatego też mówił o wykorzystaniu realnym świetlic do tej
pory, aby na tej podstawie bazować ponieważ nie wiadomo, czy gmina dostanie uchodźców, czy też
nie,  natomiast  przy takim dofinansowaniu  ze  strony państwa,  jakie  otrzymano,  to  w ogóle  nie
ma  dyskusji,  żeby  tych  pieniędzy  nie  wziąć  .  Natomiast,  skoro  otrzymano  również  z  budżetu
państwa 1 000 000,00 zł na walkę z covid, to równie dobrze świetlice wpiszą się właśnie w ten
projekt.  Można zmniejszyć  wydatki  na rozbudowę urzędu, a rozbudować świetlicę.  Uważa,  że
mieszkańcy znacznie chętniej przystaną na coś takiego, niż na rozbudowę urzędu, co według niego
nie jest zasadne. Można  300 000,00 zł  wziąć z 1 000 000,00 zł  i na rozbudowę urzędu zostanie
700 000,00 zł.

Joanna Karpińska-Koźlik Sekretarz Gminy  powiedziała,  że nie widzi związku jeśli chodzi  o
budowę świetlicy w m. Gronowo z przeciwdziałaniem COVID.

Radny Robert Świtalski stwierdził, że w świetlicach mogą odbywać się szczepienia.

Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, że równie dobrze szczepienia mogą odbywać się w 
ośrodku zdrowia. Można całość środków finansowych oddać również na szpital w Lidzbarku 
Warmińskim i to będzie najbardziej sensowne i celowe.

Dodał, że wstydzi się tego, co Radny Robert Świtalski zrobił przy punkcie w którym rozpatrywano 
projekt uchwały w sprawie  wyrażenia deklaracji solidarności z Narodem Ukraińskim, robiąc z tego 
polityczną aferę.

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zapytała czy 300 000,00 zł zostanie dołożone do inwestycji,
aby nie brać kredytu?

Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, że nie można wziąć kredytu. Ze środków pozostałych chciał
sfinansować kredyt, który trzeba wziąć na termomodernizacje w tym roku 650 000,00 zł., dlatego
też jeszcze trzeba znaleźć środki finansowe, aby nie brać kredytu. 70 000,00 zł trzeba było dołożyć
do odsetek kredytów już zaciągniętych w związku ze wzrostem inflacji.

Radny Dariusz Krysik zwrócił się z pytaniem, jak prawnie wygląda sytuacja jeśli firma, która wygra
przetarg za rok powie, że gmina musi dołożyć do inwestycji w związku ze wzrostem inflacji. Czy jest
to dodatkowe ryzyko firmy? Czy mogą się upominać o dodatkowe środki finansowe?
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Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że nigdy nie jest rozliczana inwestycja powykonawczym
odbiorem.  Przy  każdej  inwestycji  jest  umowa o  dzieło.  Wykonawcy  są  wzywani  wcześniej,  aby
zapoznali się z warunkami i zobaczyli, gdzie będą realizować inwestycje, tak żeby nie było później
problemów. Wykonawcy będą wykorzystywać różne kruczki prawne. Chyba, że zmieni się prawo i w
związku z inflacją inwestorzy będą musieli znaleźć dodatkowe środki finansowe.

Radny  Dariusz  Krysik  zapytał  co  jeśli  na  którymś  z  budynków,  gdzie  ma  być  zamontowana
fotowoltaika  okaże  się,  że   konstrukcja  dachu   jest  za  słaba  i  trzeba  będzie  dołożyć  środki
finansowe? Nikt teraz tego nie przewidzi bo nie wchodził na dach i nie sprawdzał konstrukcji.

Wójt Gminy Andrzej Mazur stwierdził, że konstrukcja powinna być sprawdzona przez wykonawcę
wcześniej.  Gmina  nie  dołoży  środków  do  inwestycji,  alternatywnie  będzie  można  zrobić
fotowolataikę na gruncie.

Joanna  Karpińska-Koźlik  Sekretarz  Gminy dodała,  że  jednym z  elementów postępowania  i
jednym z  załączników jest  wzór  umowy,  który podpisze  z  gminą  wykonawca.  W tym wzorze
umowy w paragrafach dotyczącym wynagrodzenia jest  wyraźny zapis,  że wynagrodzenie,  które
otrzyma wykonawca jest wynagrodzeniem ryczałtowy, ostatecznym.

Radny Robert Świtalski  zapytał jaka jest szansa żeby ze środków przeznaczonych na rozbudowę
Urzędu  Gminy,  brakujące  300  000,00  zł   dołożyć  do  świetlic,  które  również  są  budynkami
użyteczności publicznej?

Wójt  Gminy  Andrzej  Mazur odpowiedział,  że  zgodnie  z  zasadą  zrobiony  zostanie  przetarg  na
rozbudowę urzędu.  Jeśli  zostaną środki  następna w kolejności  jest  Ochotnicza Straż  Pożarna w
Lubominie, która złożyła wniosek do Komisji Budżetu i Finansów o dofinansowanie jednostki. Jeśli
jeszcze zostaną środki finansowe dopiero można dofinansować świetlice.

Nie było więcej pytań do projektu uchwały. 

Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy

Lubomino na rok 2022.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 13 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 1 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
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8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert WSTRZYMAŁ SIĘ
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/216/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2022.

Uchwała stanowi załącznik nr  7 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka ogłosiła przerwę w obradach (1:33:53 – 1:46:40)

Ad.6.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  usługi  przewozowe
wykonywane gminną komunikacją publiczną której organizatorem jest Gmina Lubomino.
Pełny przebieg pkt 6 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 1:46:40 – 1:51:55)

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że:
Komisja Budżetu i Finansów  zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie - 6 głosów
„za”.
Komisja  Kultury,  Oświaty  i  Promocji  Gminy zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie
jednogłośnie – 5 głosów „za”.
Komisja Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego  zaopiniowała projekt
uchwały pozytywnie jednogłośnie - 3 głosy „za”.

Wójt Gminy Andrzej Mazur przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Nie było pytań do projektu uchwały.

Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  usługi

przewozowe  wykonywane  gminną  komunikacją  publiczną  której
organizatorem jest Gmina Lubomino.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 13 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 1 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
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Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert WSTRZYMAŁ SIĘ
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/217/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie ustalenia  opłat  za  usługi  przewozowe  wykonywane  gminną  komunikacją  publiczną
której organizatorem jest Gmina Lubomino.

Uchwała stanowi załącznik nr  8 do protokołu.

Ad.7.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubomino w 2022 roku.
Pełny przebieg pkt 7 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 1:51:55 – 1:54:30 )

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka  poinformowała,  że  Komisja  Rolnictwa,  Inicjatyw
Gospodarczych  i  Samorządu  Terytorialnego  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie
jednogłośnie - 3 głosy „za”.

Wójt Gminy Andrzej Mazur zapoznał zebranych z projektem uchwały.

Nie było pytań do projektu uchwały.

Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie  przyjęcia  Programu opieki  nad

zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na
terenie Gminy Lubomino w 2022 roku.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
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Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/218/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Lubomino w 2022 roku.

Uchwała stanowi załącznik nr  9 do protokołu.

Ad.8.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  Gminnego   Programu   Profilaktyki  i
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025.
Pełny przebieg pkt 8 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 1:54:30 – 1:57:50)

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Kultury, Oświaty i Promocji
Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie – 5 głosów „za”.

Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały.

Nie było pytań do projektu uchwały.

Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego  Programu  Profilaktyki

i  Rozwiązywania   Problemów   Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania
Narkomanii na lata 2022-2025.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
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WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/219/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych oraz
Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025.

Uchwała stanowi załącznik nr  10 do protokołu.

Ad.9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w
piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego
zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym
miejscu.
Pełny przebieg pkt 9 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 1:57:50 – 2:03:30)

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka  poinformowała,  że  Komisja  Rolnictwa,  Inicjatyw
Gospodarczych  i  Samorządu  Terytorialnego  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie
jednogłośnie - 3 głosy „za”.

Wójt Gminy Andrzej Mazur zapoznał zebranych z projektem uchwały.

Radny  Robert  Świtalski  zwrócił  się  z  pytaniem  czy  miejsce  w  centrum  Lubomina  nie  byłoby
bardziej zasadnym miejscem do prowadzenia handlu?

Wójt Gminy Andrzej Mazur  wyjaśnił,  że wyznaczony teren jest terenem gminnym. Nie ma tam
innych  stanowisk  handlowych,  gdzie  mogliby  rolnicy  przeszkadzać  w  sprzedaży  tych  samych
towarów.  Ponadto jest dość swobodny dojazd do rolnika. Jeśli chodzi o centrum Lubomina pod
uwagę był brany teren gminny przy OSP w Lubominie, ale znajduje się na uboczu. W wyznaczanym
miejscu przy blokach mieszka znaczna ilość mieszkańców gminy,  dlatego też uznano je za zasadne i
celowe.
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Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  miejsca  do

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz
wprowadzenia  regulaminu  określającego  zasady  prowadzenia  handlu  w
piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/220/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie wyznaczenia  miejsca  do prowadzenia  handlu  w piątki  i  soboty  przez  rolników i  ich
domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki
i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu.

Uchwała stanowi załącznik nr  11 do protokołu.

Ad.10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Wspierania
Rodziny na lata 2022-2024.
Pełny przebieg pkt 10 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 2:03:30 – 2:06:20)

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Kultury, Oświaty i Promocji
Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie – 5 głosów „za”.

Kierownik GOPS w Lubominie Magdalena Brążkiewicz  przedstawiła projekt uchwały.

Nie było pytań do projektu uchwały.
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Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu

Wspierania Rodziny na lata 2022-2024.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/221/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024.

Uchwała stanowi załącznik nr  12 do protokołu.

Ad.11.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  lokalnego  programu  osłonowego
„Korpus wsparcia seniorów w gminie Lubomino”.
Pełny przebieg pkt 11 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 2:06:20 – 2:09:25)

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Kultury, Oświaty i Promocji
Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie – 5 głosów „za”.

Kierownik GOPS w Lubominie Magdalena Brążkiewicz  przedstawiła projekt uchwały.

Nie było pytań do projektu uchwały.
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Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  lokalnego  programu

osłonowego „Korpus wsparcia seniorów w gminie Lubomino”.
wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/222/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie przyjęcia  lokalnego  programu  osłonowego  „Korpus  wsparcia  seniorów  w  gminie
Lubomino”.

Uchwała stanowi załącznik nr  13 do protokołu.

Ad.12.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia
odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych i w schronisku dla osób bezdomnych z
usługami opiekuńczymi.
Pełny przebieg pkt 12 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 2:09:25 – 2:12:40)

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że Komisja Kultury, Oświaty i Promocji
Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie – 5 głosów „za”.

Kierownik GOPS w Lubominie Magdalena Brążkiewicz  przedstawiła projekt uchwały.

Nie było pytań do projektu uchwały.
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Poniżej imienny wykaz głosowań.
głosowanie Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad

ponoszenia  odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych i  w
schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/223/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób
bezdomnych i w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi.

Uchwała stanowi załącznik nr  14 do protokołu.

Ad.13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na rok
2022.
Pełny przebieg pkt 13 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 2:12:40 – 2:15:25)

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka poinformowała,  że  w  projekcie  uchwały  zmieniła  się
podstawa prawna ustawy o samorządzie gminnym. Obowiązujący Dziennik Ustaw jest z 2022 roku
poz. 559 z późn. zm.  Dodała, że do programu zostały dopisane wszystkie punkty wykreślone w
roku  ubiegłym w  związku z sytuacją pandemiczną.

Nie zgłoszono uwag do planu pracy rady.

Poniżej imienny wykaz głosowań.
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głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Rady
Gminy na rok 2022.

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto

typ Głosowanie jawne imienne

większość zwykła

Podsumowanie
status ilość status ilość
ZA 14 uprawnionych 14
PRZECIW 0 oddanych głosów 14
WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 0
Wyniki imienne
Lp. Nazwisko Imię GŁOS

1 BECZAK Magdalena ZA
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA
3 CZAPLICKA Izabela ZA
4 GRABLEWSKI Wiesław ZA
5 KARPIŃSKI Józef ZA
6 KRYSIK Dariusz ZA
7 LISOWSKI Tomasz ZA
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław ZA
10 PERDIAN Andrzej ZA
11 PRZYBYSZEWSKI Damian ZA
12 SIENKIEWICZ Stanisław -
13 STAŃCZYK Zbigniew ZA
14 ŚWITALSKI Robert ZA
15 WIECZOREK Adam ZA

Rada  Gminy  Lubomino  podjęła  Uchwałę  NR  XXXIII/224/2022  z  dnia  16  marca  2022 roku  w
sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na rok 2022.

Uchwała stanowi załącznik nr  15 do protokołu.

Ad.14. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.
Pełny przebieg pkt 14 odzwierciedla transmisja z obrad cz. II  (czas: 2:15:25 -2:18:25 )

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała sprawozdanie, które zostało przesłane wcześniej
radnym celem zapoznania się z jego treścią.

Nie było pytań do sprawozdania.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Ad.15. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.
Pełny przebieg pkt 15 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 2:18:25 – 2:38:40)
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Wójt  Gminy  Andrzej  Mazur  przedstawił  informację  o  swojej działalności  Wójta  w  okresie
międzysesyjnym  tj.  pomiędzy  XXXI  (1-8.02.2022),  a  XXXIII  (16.03.2022)  Sesją  Rady  Gminy
Lubomino.

Informacja stanowi załącznik nr  17 do protokołu.

Przewodnicząca  Rady  Izabela  Czaplicka  poprosiła  zgodnie  z  §  50  ust.  2,3  i  4  statutu  Gminy
Lubomino  o  zgłaszanie  się  radnych na  listę  mówców.  Głos  będzie  udzielony  według kolejności
zgłoszeń.

Na listę mówców zgłosili  się:  Radny Adam Wieczorek, Radny Dariusz  Krysik oraz Radny Robert
Świtalski.

Radny  Adam  Wieczorek  odnośnie  pkt.  7  informacji  w  sprawie  spotkania  na  temat
zagospodarowania rzeki Pasłęki powiedział, że Pan Wójt kiedyś wspominał o stowarzyszeniu, które
miało powstać. Czy spotkanie odbyło się w tej sprawie?

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że na spotkaniu omawiano miejsca, które mogą być w
zainteresowaniu  stowarzyszenia.  Omawiano  pierwowzór  statutu  stowarzyszenia,  który  będzie
przyjmowany przez wszystkie gminy zrzeszone w tym stowarzyszeniu. Na spotkaniu postanowiono
spotkać  się  z  osobą  zajmującą  się  ochroną  środowiska.  Spotkano  się  z  przedstawicielami  firm
turystycznych, które promują szlaki rowerowe i kajakowe. Najciekawszy punkt na terenie naszej
gminy tj. młyn może kończyć trasę z uwagi na fakt, że dalej występują bardzo chronione obszary.
Gdyby się jednak udało to odcinek od Pityn  do Wapnika byłby najciekawszym odcinkiem rzeki
Pasłęki.

Radny Adam Wieczorek zapytał, kto był inicjatorem tego pomysłu?

Wójt Gminy Andrzej Mazur wyjaśnił, że dość dawno było już założone takie stowarzyszenie lecz
Wojewódzki  Konserwator  Przyrody,  który  przyjechał  na  spotkanie  w  Miłakowie  definitywnie
zabronił  organizacji szlaków rzeką Pasłęką. Był to czas kiedy Polska wchodziła do Unii Europejskiej i
pojawił się  program sieci obszarów objętych ochrona przyrody na terenie UE – Natura 2000. W
związku z czym pomysł upadł. Organizatorem jest Burmistrz i Zastępca Miłakowa. Jeśli nie będzie
przeszkód natury formalnej uważa, że jest sens, aby gmina się w to zaangażowała.  

Radny Dariusz Krysik zabierając głos powiedział, że w informacji jest mowa o tym, że Pan Wójt brał
udział  w  radzie  budowy  „  ,,Modernizacja  energetyczna  budynków  użyteczności  publicznej  w
Gminie Lubomino", zapytał na jakim etapie jest inwestycja?

Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że jeśli chodzi o instalacje fotowoltaiczne to sprawa jest
załatwiona.  Nie  wszystko  działa  w  100  %,  chociażby  w  Wilczkowie  wszystko  odbywa  się  na
dotychczasowym zabezpieczeniu. Musi zostać przebudowana linia w związku z tym, że idzie tam
pół pośredni prąd. W związku z czym zajmie to trochę czasu.

Radny Robert Świtalski stwierdził, że minęły 44 dni, a punktów w informacji o działalności Wójta
jest  17.  Ponadto 3  punkty w sprawach bieżących i  podjętych  5 zarządzeń.   Każdy może sobie
policzyć 44 przez 17 i już będzie wiadomo jak gęsto i często pracuje Wójt. Takie sprawozdanie to
jest lekceważenie całej rady.
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Następnie  odnośnie  pkt.  8.  10  i  16  informacji:  „  W  dniu  25  i  27  lutego  oraz  1  i  11  marca
uczestniczyłem w wideokonferencji z Wojewodą Warmińsko - Mazurskim ...”, zwrócił się z pytaniem
na czym polegały wideokonferencje i co podczas nich ustalono?

Wójt Gminy Andrzej Mazur poprosił, aby Radny Robert Świtalski zadał wszystkie pytania jakie ma
do informacji i dopiero udzieli odpowiedzi.

Radny Robert Świtalski  powiedział, że jak Pan Wójt odpowie na jego pierwsze pytanie dopiero
zada kolejne. Poprosił więc o odpowiedź.

Wójt  Gminy  Andrzej  Mazur  poinformował  Przewodniczącą  Rady,  że  na  resztę  pytań  Radnego
Roberta Świtalskiego odpowie na piśmie.

Radny Robert Świtalski  powiedział, że zada te pytania ale oczekuje ze strony Pana Wójta trochę
więcej wypocin a nie jakieś dwa zdania zdawkowe:

1. Odnośnie pkt. 11 informacji: „ W dniu 2 marca spotkałem się z opiekunkami  dowożącymi
dzieci do szkół”, zwrócił się z pytaniem na czym polegało spotkanie i czego dotyczyło?

2. Odnośnie pkt. 15 informacji: „ W dniu 10 marca spotkałem się z Sołtysami z terenu Gminy
Lubomino”, zwrócił się z pytaniami: Czego dotyczyło spotkanie? Jakie są wnioski? Ilu sołtysów brało
udział?

3. Odnośnie pkt. 17 informacji: „ W dniu 14 marca uczestniczyłem w spotkaniu dotyczącym
organizacji pomocy humanitarnej na terenie Powiatu Lidzbarskiego, które odbyło się w siedzibie
Starostwa Powiatowego w Lidzbarku Warmińskim  ”, poprosił o więcej informacji na temat tego
spotkania.

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odnośnie pkt. 2 informacji tj. spotkania z Prezes Lokalnej
Grupy  Działania  „Warmiński  Zakątek”  w  sprawie  konkursów  LGD,  zwróciła  się  z  pytaniem  czy
konkursy zostaną dopiero ogłoszone i czy były ustalane zapotrzebowania gmin?

Sekretarz  Gminy  Joanna Karpińska  –  Koźlik  odpowiedziała,  że  konkursy  jakie  dotyczyły  gminy
zostały  już  zakończone.  Termin  naboru  do  programu  w  ramach  rozwoju  obszarów  wiejskich  i
działania  19.2  w  dniu  24  lutego  uległ  zakończeniu.  Gmina  wnioskowała   na  działania  z
zakresu  wsparcia  wdrażania  operacji  w  ramach  strategii  rozwoju  lokalnego,  kierowanego
przez  społeczność  objętego  Programem  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020.
Gmina  Lubomino  złożyła  dwa  wnioski.  Jeden  Wniosek  został  złożony  za  pośrednictwem
Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe. Jest to moment w którym trzeba podziękować
Panu Przewodniczącemu za wkład i zaangażowanie na rzecz złożonego wniosku. Podziękowała za
pomoc,  która będzie miała na celu i  ma nadzieję że doprowadzi  do zwiększenia tych środków
zewnętrznych, które pozyskane zostaną na utworzenie izby pamięci i tradycji w Zespole Szkół w
Lubominie.  Zaangażowanie  jest  o  tyle  istotne,  że  jeżeli  składany  jest  wniosek  przy  pomocy
organizacji  pozarządowej  to  dofinansowanie  zadania  wynosi  100%  i  gmina  nie  dokłada  ani
złotówki.  Natomiast cała odpowiedzialność od początku do końca za realizację projektu spoczywa
na rękach Pana Przewodniczącego.  Drugi wniosek, który gmina złożyła dotyczy prac, które będą
wykonane w Filii Gminnej Biblioteki Publicznej w Lubominie w miejscowości Wilczkowo. Wniosek
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dotyczy wymiany poszycia dachowego wraz z obróbkami blacharskimi, a także wymianę okien i
drzwi w Filii Gminnej Biblioteki Publicznej w miejscowości Wilczkowo.

Radny Józef Karpiński zwrócił się z pytaniem, czy wiadomo już coś w sprawie folii rolniczych?

Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że została podpisano umowa z Narodowym Funduszem
Ochrony Środowiska. Nie jest jeszcze do końca opracowany harmonogram.

Sekretarz  Gminy  Joanna  Karpińska  –  Koźlik  dodała,  że  sytuacja  jest  bardzo  korzystna.  Po
wyłonieniu  wykonawcy  wszyscy  rolnicy,  którzy  zadeklarowali  chęć  oddani  folii  będą  mieli  taką
możliwość.  

 
Ad.16. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania.
Pełny przebieg pkt 16 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 2:38:40 – 3:11:50)

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka na wstępie pogratulowała Sołtys Sołectwa Wolnica, która
po raz drugi została Super Sołtysem Plebiscytu Gazety Olsztyńskiej.

Następnie  odczytała  pismo  skierowane  przez  Wójta  Gminy  Lubomino  do  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich  w Lidzbarku Warmińskim  dnia 3 lutego 2022 roku:

„ Zwracam się z ponowną prośbą o usunięcie zakrzaczeń przy drodze kategorii powiatowej Zagony
– Żardeniki na odcinku przebiegającym przez tereny gm. Lubomino. Zakrzaczenia znajdujące się
przy  tej  drodze  powodują  znaczne  ograniczenie  widoczności,  a  także  uniemożliwiają  manewry
zjazdu na pobocze przy wymijaniu się pojazdów mechanicznych. Mając powyższe na uwadze proszę
o jak najszybsze działania mające na celu usunięcie tych zakrzaczeń. „

Kolejno oczytała pismo z dnia 14 lutego 2022 roku, które otrzymała od Wójta Gminy Lubomino:

„  Informuję,  iż  zgodnie  z  §48 Statutu Gminy  Lubomino stanowiącego załącznik  do Uchwały  nr
XII/83/2019 Rady Gminy Lubomino z dnia 28 listopada 2019 roku (Dz.Urz. Woj. Warm.-Maz.,  z
2020r. poz.37) zgodnie z pkt.3 Przedstawiciele Gminy w związkach między gminnych przedstawiają
na najbliższej sesji informację z posiedzeń w których brali udział.

Przypominam,  że  Uchwałą  Nr  II/8/2018  z  dnia  29  listopada  2018  roku  do  składu
Zgromadzenia  Związku  Gmin  ,,EKOWOD"  z  siedzibą  Lidzbarku  Warmińskim  wyznaczono  jako
przedstawicieli Gminy Lubomino Pana Adama Wieczorka i Pana Stanisława Sienkiewicza”.

Dodała, że pismo Wójta Gminy Lubomino ma związek z pytaniem, które na jednej z sesji  zadał
Radny Adam Chyżyński odnośnie działań EKOWOD-u.

Do  dyskusji  w  w/w  punkcie  porządku  obrad  zgłosili  się:  Radny  Robert  Świtalski,  Radny  Adam
Wieczorek i Radny Dariusz Krysik.

Radny Robert Świtalski odnośnie słów Pana Wójta, jeśli chodzi o głosowanie uchwał powiedział, że
sytuacja jaka panuje w Europie jest spowodowana działaniami pewnych ludzi. Wśród tych ludzi jest
również przewodniczący partii, do której należy Pan Wójt.
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Wójt Gminy Andrzej Mazur zwrócił  uwagę,  aby Radny Robert  Świtalski  uważał  na to co mówi,
ponieważ wszystko się nagrywa.

Radny Robert Świtalski kontynuując swoja wypowiedź  powiedział, że partia, do której należy Pan
Wójt głosuje przeciwko Polsce w Parlamencie Europejskim. To są fakty, z którymi się dyskutuje bądź
nie dyskutuje.
Następnie powiedział,  że mieszkańcy gminy Lubomino bardzo szeroko otworzyli  swoje serce na
potrzeby uchodźców oraz pootwierali drzwi swoich domów, za co bardzo dziękuję. Poprosił,  aby
Pani Dyrektor z Zespołu Szkół w Lubominie zechciała zabrać głos i powiedzieć coś więcej na temat
prowadzonej zbiórki darów dla Ukrainy, co jest godne zauważenia i przedstawienia.

Dyrektor Zespołu Szkół w Lubominie Elżbieta Stachura – Możejko  poinformowała, że jak tylko
pojawiła się informacja o zbieraniu darów dla uchodźców, szkoła natychmiast przyłączyła się do
zbiórki  w porozumieniu  z  Kierownik GOPS w Lubominie oraz strażakami.  Zebrano bardzo dużo
darów  rzeczowych.  Nauczyciele  ponadto  wyszli  z  inicjatywą,  aby  zbierać  fundusze  finansowe.
Zebrano 2100,00 zł, które przekazano na konto Pana Starosty z dopiskiem „ z przeznaczeniem na
zakup  apteczek  natowskich”.  Środki  zostały  skierowane  do  gminy  partnerskiej.  Dodała,  że  są
również w trakcie zapisywania do szkoły dzieci z Ukrainy.

Radny  Robert  Świtalski powiedział,  że  Gminna  Biblioteka  Publiczna  w  Lubominie  też
przygotowywała pomoc dla Ukraińców w związku z czym poprosił o zabranie głosu w tej sprawie
Kierownik Placówki.

Kierownik  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Lubominie  Teresa  Piórko zabierając  głos
poinformowała:
„  W  ramach  współpracy  z  Wojewódzką  Biblioteką  Publiczną  w  Olsztynie  i  informacji,  które
przekazuje dla nas Pan Dyrektor w bibliotekach na terenie Gminy Lubomino mamy informację na
tle flagi ukraińskiej żółto – niebieskiej, informacje po ukraińsku, że obywatele Ukrainy mogą u nas
skorzystać   z  bezpłatnego Internetu  jak również  wiele,  wiele  innych spraw a  także  informacje,
telefony. Jak już rozmawiałam z Panią Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, że jeśli
takie sytuacje będą, Pani Kierownik wyraziła na to zgodę.  Obecnie Pan Dyrektor poinformował, że i
zachęca,  ja  również,  będą  organizowane  kursy  języka  ukraińskiego  na  poziomie  podstawowym
bibliotekarzy. Również dostałyśmy informację, ja już rozprowadzałam, odnośnie jednego procenta
odpisu  z  podatku,  w  ten  sposób  będą  gromadzone  pieniążki  na  zakup  książek  z  wydawnictw
ukraińskich  w  naszych  bibliotekach,  na  terenie  Polski  też,  również  będą  tworzone  półeczki  z
literaturą  ukraińską,  a  wiem,  że  wiele  jeszcze  szkoleń,  które  na  pewno będą  potrzebne,  sama
przechodzę pewien etap właśnie z uchodźcami wojennymi. Mieliśmy Polaków, obecnie od wczoraj
mamy rodziny ukraińskie, no i wychodzi, problem jest, no bo nie znam ani ja ukraińskiego, ani moja
najbliższa  rodzina,  a  to jest  bardzo potrzebne.  Muszę  powiedzieć  jeszcze  jedno,  bo od dwóch
tygodni, to nie jest na terenie naszych gmin, to są oddalone gminy, nie mieliśmy problemów, ani z
samorządem, ani z kościołami, ani z wolontariatem, zawsze udzielono nam pomocy a tu nie są
jedna rodzina, dwie. To jest po kilkanaście rodzin, domy, mieszkania są całe udostępnione dla nich i
wszystko jest zapewnione.  Także gratuluje dla tych osób, które jeżdżą na granice po uchodźców
wojennych i im gratuluję, że Polacy są właśnie tacy, jacy są. Dziękuję bardzo.”  

Radny  Robert  Świtalski dodał,  że  również  Ochotnicza  Straż  Pożarna  w  Lubominie  też  mocno
włączyła się w tą pomoc. Poprosił Pana Damiana Przybyszewskiego o parę słów na ten temat.
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Radny  Damian  Przybyszewski  w  imieniu  swoim  oraz  kolegów  podziękował  wszystkim
mieszkańcom, którzy się przyczynili do zbiórki. Myśli, że zbiórka się jeszcze nie skończyła, ponieważ
będą chcieli ją w przyszłości kontynuować  i za pewne będą potrzebne rzeczy dla osób, które są w
naszej gminie.

Radny Robert Świtalski  zapytał o działania podjęte przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w
Lubominie?

Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Lubominie  Magdalena  Brążkiewicz
poinformowała,  że jak wszystkie  instytucje na terenie Gminy Lubomino,  ośrodek włączył  się  w
zbiórkę  rzeczową,  w  koordynację  i  organizację  transportu.  Transport  prawdopodobnie  w  dniu
dzisiejszym  wyjedzie  z  Lidzbarka  Warmińskiego  na  Ukrainę.  Pracownicy  ośrodka  zestawiali
wszystkie produkty. Podziękowała strażakom za pomoc w zbieraniu i złożeniu wszystkich artykułów
do miejsca  zbiórki.  Ponadto GOPS  przygotowuje  się  do  pomocy  pieniężnej  i  niepieniężnej,  do
wypłacania zasiłków. Weszła ustawa o pomocy dla Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na
terytorium tego państwa, dlatego też uczestniczą w konferencjach z Wojewodą i realizują zadania
zlecone. Pracy jest bardzo dużo.

Radny Robert Świtalski powiedział, że takie postawy należy pokazywać i o nich mówić bo właśnie z
tego możemy być dumni.

Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik zabierając głos powiedziała, że w tych postawach nie
można zapomnieć jeszcze o co najmniej dwóch osobach tj.  osoby Przewodniczącego Gminnego
Zrzeszenia  Ludowe  Zespoły  sportowe  w  Lubominie,  który  samodzielnie  w  ramach  własnego
transportu uchodźców z Ukrainy przywozi na teren gminy. Kolejna osoba to Sołtys miejscowości
Lubomino  Pan  Jarosław Suchecki,  który  rozpoczął  zbiórkę  i  koordynował.  Jako  jedyna  osoba  z
terenu Gminy Lubomino był upoważniony do tej koordynacji na poziomie kontaktu z Państwową
Strażą  Pożarną w Lidzbarku Warmińskim. Nie  sposób też  wspomnieć o rodzinie Pana Radnego
Zdzisława Naguszewskiego, która  jako pierwsza przyjęła pod swój dach uchodźców z Ukrainy.  To
jest tak naprawdę największy wymiar tych działań, które realizowane są przez tych mieszkańców i
tych radnych, którym na tym wydźwięku nie zależy tak bardzo.

Radny  Robert  Świtalski  powiedział,  że  jego  zdaniem  należy  takie  osoby  właśnie  pokazywać.
Pokazywać  ich  działalność  i  dobre  serce.  Następnie  pogratulował  mieszkańcom  z  terenu
miejscowości  Bieniewo,  Wilczkowo,  Lubomino  oraz  Ełdyty  Małe  oraz  wszystkim  tym,  którzy
uczestniczyli w 10 biegu „Tropem Wilczym”. Tematem przewodnim tegorocznego jubileuszowego
biegu było „ Biegniemy dla Ciebie Ukraino”.
Ponadto miłą rzeczą jest to, że po dwóch latach Urząd Gminy Lubomino otworzył się głównym
wejściem.

Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik wyjaśniła, że sytuacja była już wyjaśniana wielokrotnie.
Urząd Gminy Lubomino nie był zamknięty przez dwa lata i nie był wyłączny z bezpośredniej obsługi
interesanta.  Główne  wejście  do  urzędu  było  zamknięte  i  przez  ten   czas  funkcjonował  i  dalej
funkcjonuje punkt obsługi interesanta. Boczne wejście jest tak samo ważne jak główne. Sytuacja
uległa  zmianie  ponieważ z  dniem 28  lutego zakończyła  swoją  działalność  treść rozporządzenia,
która nakładała na organy organizacji publicznej obowiązek pracy zdalnej i w wyniku tych czynności
główne wejście do urzędu było zamknięte.  
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Radny Robert  Świtalski zwrócił  się  z  pytaniem, dlaczego na sesji  nie ma Radcy Prawnego Pani
Marzeny Sulikowskiej – Kołakowskiej?

Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik odpowiedziała, że przebywa na zwolnieniu lekarskim.

Radny Robert Świtalski zapytał jaka jest przyczyna, że część uchwał podpisywana jest przez Panią
Kamilę Warcaba?

Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik wyjaśniła, że przyczyna bierze się z art. 61, § 4 statutu
gminy, który mówi że aby projekt uchwały mógł być procedowały przez radę wymaga uprzedniego
zaopiniowania co do jego zgodności z prawem. Nie ma zmiany radcy prawnego.

Radny Adam Wieczorek stwierdził, że poruszając się po drogach na terenie gminy łatwo zauważyć,
które  są  pod  władaniem gminy  Lubomino,  a  które  pod  władaniem powiatu.  Drogi  gminne  są
robione równiarką, a co z drogami powiatowymi?

Wójt Gminy Andrzej Mazur  poinformował, że od wczoraj miała być równiarka na terenie naszej
gminy. W ubiegłym tygodniu po spotkaniu z sołtysami na ich prośbę interweniował w tej sprawie.
Obiecano, że od wtorku przez dwa, trzy tygodnie będzie samobieżna równiarka profilowała drogi
powiatowe. Okazało się, że nie dojechał lemiesz, ale jak tylko dojedzie, drogi będą profilowane.
Dodał, że jak zostaną zrobione gminne drogi i paliwo nie podrożeje jeszcze bardziej, to może gminę
będzie stać, aby zacząć również profilować drogi powiatowe, chociaż te, po których dowożone są
dzieci do szkół.

Następnie  poinformował,  że  cała  akcja  pomocy  Ukrainie  rozpoczęła  się  ze  strony  Wojewody,
Starosty  i  naszej.  Zorganizowano spotkanie  z  kierownikami  w tej  sprawie.  Gminy partnerskie  z
Niemiec szybciej zareagowały, niż niektórzy radni, jeśli chodzi o pomoc, ponieważ to oni poprosili
nas  o  wideokonferencję.  Również  organizują  transporty  żywności  i  medykamentów.   Powiat
Emsland to jest 300 tyś. mieszkańców. Kolejny powiat, który nie ma swojego powiatu partnerskiego
chce się przyłączyć do pomocy dla Powiatu Lidzbarskiego. Partnerzy Gminy Lubomino z Vrees i
Luksemburga zdecydowali, że bezpośrednio przekażą środki finansowe na podane konto Lokalnej
Grupy Działania „Warmiński Zakątek”. Luksemburczycy wysłali w piątek 25 tyś. euro.  

Radny Dariusz Krysik zwróci się z pytaniem czy można byłoby z powiatem ponegocjować odnośnie
drogi z Wilczkowa do Piotrowa, Samborka i Rogiedli,  ponieważ samo równanie nic nie pomaga.
Materiał na drodze jest tak słabej jakości,  że przejechanie go równiarką pomaga na tydzień, do
pierwszego deszczu.  Droga potrzebuje większej interwencji.  Jest to jedna z najgorszych dróg w
gminie.

Wójt  Gminy  Andrzej  Mazur  zaproponował,  że  poprosi  członka  powiatu,  aby  doprowadził  do
spotkania  Komisji  Rolnictwa,  Samorządu  Terytorialnego  i  Inicjatyw Gospodarczych  Rady  Gminy
Lubomino z Komisją Rolnictwa, Infrastruktury i Gospodarki Powiatu Lidzbarskiego, żeby przejechać
drogi i pokazać jak to wszystko wygląda.

Radny Dariusz Krysik  powiedział,  że wnioskował  o  spotkanie w Wilczkowie  z  przedstawicielem
Zarządu Dróg Wojewódzkich, który dokonywał wizji lokalnej w Ełdytach Wielkich, ale nikt się nie
pojawił.

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że wyjaśni sprawę.
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Radny Dariusz Krysik  zapytał, czy sytuacja prawna świetlicy w Wilczkowie pozwoli na budowanie
paneli fotowoltaicznych na dachu?

Wójt Gminy Andrzej Mazur  wyjaśnił,  że sytuacja prawna po otrzymaniu zgody współwłaściciela
jest prosta. W tej chwili gmina ma około 67% własności lokalu, dachu i działki. Sytuacja prawna jest
wyjaśniona. Jedno co nie jest zrobione, to nie ma odrębności lokali. Fizyczny podział jest, ale nie
wiadomo,  czy  jest  gdzieś  zapisany  w  dokumentach.  Nie  jest  to  jednak  sytuacja  prawna  tylko
administracyjna. Trzeba będzie ewentualnie zrobić operat i samodzielność lokali przywrócić.
Kwestia  porozumienia  się  między  dwiema  stronami  i  może  usankcjonowania  tego,  co  jest
faktycznie. Musi sprawdzić, czy gdzieś w ewidencji budynków jest zapis, że te lokale takie są.  

Radny Dariusz Krysik stwierdził, że dobrze byłoby jeszcze ten podział fizyczny zrobić. Dach świetlicy
pokryty jest eternitem w związku z czym zapytał, czy warto montować na nim panele?

Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że w założeniu jest wymiana kawałka eternitu na blachę.
W kosztorysie jest zapisana wymiana poszycia dachowego, natomiast nikt nie wie w jakim stanie są
deski, w związku z czym w alternatywie jest też montaż paneli na gruncie.
 
Radny Dariusz Krysik poinformował że ze wstępnych rozmów z mieszkańcami wynika, iż nie są za
montażem paneli na placu ze względu bezpieczeństwo i możliwości uszkodzenia.

Wójt Gminy Andrzej Mazur stwierdził, że jeśli mowa o uszkodzeniu, to nie ma różnicy, czy panele
będą zamontowane na gruncie czy na dachu. Kamień też można rzucić na dach i uszkodzić panel.
Liczył również, że gdyby trzeba było dołożyć środki finansowe do remontu dachu, to może sołectwo
zdecyduje się przeznaczy na ten cel środki z funduszu sołeckiego.  

Radny Dariusz Krysik powiedział, że na pewno bardziej warto jest zrobić z tych środków dach, niż
plac. Na zakończenie poprosił, aby doprowadzić do spotkania obu komisji rolnictwa tj. z gminy i z
powiatu na drodze. 

Ad.17. Zamknięcie obrad.
Pełny przebieg pkt 17 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 3:11:50 – 3:12:08)
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka dokonała zamknięcia XXXIII
Sesji Rady Gminy Lubomino.

Protokolant: Przewodnicząca Rady Gminy

Ilona Basałygo        Izabela Czaplicka
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